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Embargo tot 14u 

 

Budgetbespreking 2011 – Provincieraad 16/11/2010 
Toespraak fractievoorzitter Johan Beke namens de Open Vld fractie 
 
 
 
Geachte Voorzitter, Gouverneur, Gedeputeerden, Collegae,  
 
 
Met tevredenheid stellen wij vast dat de beleidsopties die we in 2006 vooropgesteld 
hebben, en vervat zijn in het strategisch meerjarenplan 2007- 2012, voor een 
belangrijk deel zijn gerealiseerd. Of in de komende jaren nog verder gestalte zullen 
krijgen. 
 
Uiteraard worden we geconfronteerd met het onbehagelijke gevoel veroorzaakt door 
de discussie over de ‘Interne Vlaamse Staatshervorming’. Een aantal opties – als die 
worden doorgevoerd – zullen ongetwijfeld hun invloed hebben op het beleid van de 
komende jaren. Als het inderdaad zo zou zijn dat de provincies niet meer bevoegd 
zouden zijn voor bijvoorbeeld een eigen provinciaal cultuurbeleid, maar dat geldt ook 
voor andere sectoren, dan zal ons dit wellicht moeten aanzetten tot eventuele 
bijsturingen van de beleidsintenties voor de komende jaren. 
Ik zal er straks verder op ingaan. 
 
 
Bekijken we eerst de cijfers.   
De gewone uitgaven worden begroot op ruim 246 miljoen euro of 3,79% meer dan dit 
jaar. 
De gewone ontvangsten bedragen ruim 238 miljoen euro of 3,94% meer dan het 
lopende jaar, of een mali van bijna 8 miljoen euro. 
Evenwel resulteert de begroting voor 2011, rekening houdend met een vermoedelijke 
boni in een batig saldo van ruim 32 miljoen euro. Dit betekent dat onze provincie 
financieel gezond blijft. Wij waarderen de volgehouden strikte budgetbeheersing met 
een gelijkblijvende fiscaliteit. 
Voor de buitengewone dienst is het budget sluitend, uitgaven en ontvangsten 
bedragen ongeveer 46,6 miljoen euro. Hierbij stellen wij vast – en dat is positief – dat 
de overboekingen van de gewone dienst, ter financiering van buitengewone uitgaven 
die niet door leningen gedekt worden, thans gestegen zijn tot bijna 5 miljoen euro. 
Het is goed dat we daardoor onze provinciale schuldpositie verder kunnen 
beheersen. Evenwel is onze schulduitgave met 1,1 miljoen euro gestegen, waardoor 
we in het komende jaar alert moeten blijven om onze schulduitgaven onder controle 
te blijven houden. Het reserveren van meer middelen voor autofinanciering – wat 
past in het verder beheersen van de provinciale schuldpositie – juichen we toe! 
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Wij stellen bij de gewone uitgaven een verhoogde personeelskost vast van 5,2%. 
De motivering daarvoor is aanvaardbaar, maar dwingt ons wel om de 
personeelsuitgaven van dicht bij te blijven opvolgen. 
 
De werkingskosten kent slechts een beperkte stijging wat aanvaardbaar is.  
 
Wat de overdrachten betreft is er een stijging van 1,1 miljoen euro, of een totaal van 
20,68% van de uitgaven en in vergelijking met 2007 is dat een stijging van 26,38%. 
Daar staan ook wel inkomsten tegenover. Het is van belang dat de door de provincie 
gesubsidieerde projecten bijdragen tot een grotere zicht- en herkenbaarheid van de 
provincie. Wij blijven vragende partij voor een effectieve – zoals in ons 
beleidsprogramma 2007-2012 staat – regelmatige (driejaarlijkse) doorlichting van de 
overdrachten , alsook een financiële doorlichting bij nieuwe initiatieven (een soort 
financieel effectenrapport).  
 
Bij de belangrijkste buitengewone overdrachten springt vooral het project “Waalse 
Krook” met 5,6 miljoen euro in het oog, de verdere restauratie van de Sint-
Baafskathedraal met 578 369 euro en een investeringssubsidie aan het APB De 
Gavers met 350.000 euro.  Wat de Waalse Krook betreft is er in totaal ongeveer 10 
miljoen euro voorzien.  De vraag die in verband hiermee in de provincieraad al vanuit 
verschillende hoeken is gesteld over de provinciale participatie is dat dit project moet 
gesteld worden tegen de achtergrond van de discussie groenboek-witboek en het 
eventueel ontnemen van onze culturele bevoegdheid. Ik kom hier later bij het 
cultureel debat nog op terug. 
 
Bij de geplande investeringen springt de renovatie van de buitenbaden in 
Puyenbroeck in het oog (4,1 miljoen euro). Dit past in het masterplan van de 
sportsite, maar toch stellen wij de vraag naar de kosten-batenanalyse.  Voor de 
ombouw van het PAC ’t Zuid wordt 3,8 miljoen euro voorzien (erelonen). Wat is de 
verdere evolutie en timing van dit project?  
 
De Huysmanshoeve, lang een probleemdossier, krijgt een nieuwe bestemming. 
Welke is de private betrokkenheid en eventuele inbreng in dit project?  
 
Positief is het verder uitbouwen van de fietspaden lange afstand en de aankoop van 
natuurdomeinen. We mogen aannemen dit “provinciale” natuurdomeinen blijven en 
onder eigen beheer? 
 
Voorzitter, collega’s, het financiële beleid krijgt onze goedkeuring. Verschillende 
fractieleden zullen tijdens het verdere debat ingaan op diverse onderwerpen, ook met 
enkele kritische vragen.  
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Voorzitter, collega’s, 
 
We hebben nog 1/3 van onze beleidsperiode te gaan. Dus een goed moment om na 
te gaan wat ons nog te doen staan.  
 
Onze fractie heeft reeds meermaals gesteld dat regiomarketing meer dient te zijn dan 
alleen een nieuw logo. Wij vinden dat dit project – als een hefboom voor ons beleid – 
zo breed mogelijk moet worden opgevat. Met andere woorden dat wij ons niet alleen 
richten naar de Oost-Vlaming. Onze provincie verdient ook uitstraling buiten de 
provinciegrenzen, ook buiten de landsgrenzen (in Europa en in de wereld). Dit geldt 
voor verschillende beleidsdomeinen: ik noem economie, toerisme, cultuur (denk 
hierbij aan de “Culturele Ambassadeurs”), de sportsector (denken we hierbij aan de 
Gentse Zesdaagse, de Ronde Van Vlaanderen, maar ook aan andere 
wielerwedstrijden met (inter)nationale uitstraling, de Olympische en Paralympische 
Spelen in 2012). Maar ook de voorbije evenementen als de Gentse Feesten, het Ros 
Beiaard in Dendermonde, de Floraliën, Accenta. Het zijn belangrijke opportuniteiten 
voor de uitstraling van onze provincie. De Noord-Oost relatie maar ook de Noord-
Zuid relatie. Ook in de andere provincies (Limburg valt daar bij op) worden 
inspanningen gedaan.  
TV provincie is een goed initiatief. Wat TV provincieraad betreft valt er beterschap 
vast te stellen, maar om er een echte provincieraaduitzending van te maken is 
verdere verbetering wenselijk. Hoe ver staat het project digitale verslaggeving van de 
raad en commissiezittingen?   
Het regiomarketingplan moeten we dus als een hefboom gebruiken, niet alleen om 
herkend en erkend te worden, maar vooral om een concrete en duidelijke 
bovenlokale meerwaarde te creëren. Regiomarketing is dus een zaak voor en van 
ons allemaal, mandatarissen, personeel, provinciale en paraprovinciale instellingen 
en alle initiatieven die door de provincie gesubsidieerd worden.  
 
Landbouw en plattelandsbeleid 
Prioritaire aandacht gaat hier naar het ontwikkelen van duurzame 
glastuinbouwclusters, project dat mede ondersteunt wordt door het EFRO-project 
“duurzame glastuinbouw – clusters in Oost-Vlaanderen”. Verder is er de promotie 
van duurzame bedrijfssystemen en het ondersteunen van de kennisuitbouw. Het 
begeleiden (ook financieel, denk aan “Leader…” etc) van de gebiedsgerichte werking 
heeft tot doelstelling het Oost-Vlaamse buitengebied te ontwikkelen als dynamische 
en multifunctionele ruimte. Ik neem aan dat er op dit aspect tijdens het 
landbouwdebat verder wordt ingegaan.  
 
Economie, middenstand en stedenbeleid 
Een aantal actiepunten krijgen onze aandacht:  
Het stimuleren van de sociaaleconomische streekontwikkeling en de duurzame 
terreinontwikkeling. 
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Specifieke aandacht voor de ondersteuning van O-Vl actoren die deelnemen aan 
Europese projecten rond het thema innovatie. 
De positie van O-Vl als logistieke topregio verder uitbouwen via participatie in 
Europese projecten is een toekomstgericht actiepunt.  
Het versterken van ondernemerschap (zeer belangrijk in tijden als vandaag de dag). 
Een ruimere integratie van de sociale-economieprincipes in het reguliere 
bedrijfsleven.  
En via subsidiëring van pilootacties de vitaliteit in middelgrote steden en gemeenten 
verhogen, wat ook belangrijk is voor onze economie. 
Dit zijn allen actiepunten waar we achter staan.  
 
De economie is en blijft de motor van onze maatschappelijke ontwikkeling, maar ook 
andere sectoren – o.a. de non-profitsector – dragen bij tot die economische 
ontwikkeling. Denken wij ook aan de sociale tewerkstelling. 
Het ecologische gegeven, de financiële en economische crisis, de vergrijzing, de 
loonkost, onze economische positie in de zich wijzigende wereld ... om er maar 
enkele te noemen, het zijn uitdagingen van vandaag de dag.  
Wil onze provincie een welvarende regio blijven, dan moeten we rekening houden 
met deze uitdagingen en onze economische troeven ten volle uitspelen. 
Wij beschikken in Oost-Vlaanderen over uitstekende troeven: onze ligging, de 
infrastructuren, de havens, de kennis van Ugent en van de hogescholen, de 
grootstedelijke vitaliteit van onze hoofdstad Gent en verder onze instellingen de 
POM, EROV, en onze economische administratie. Alsook een economisch netwerk 
gedragen door organisaties als VOKA en UNIZO. Er zijn de Resoc’s, de 
streekplatformen en andere sociaal economische actoren, misschien wat van het 
goede teveel.  
Onze economie ontwikkelen is een moeilijke opdracht geworden, en vooral een 
permanente evenwichtsoefening met het ecologisch aspect. 
Wij steunen het provinciebestuur en de gedeputeerde in zijn doelstellingen om Oost-
Vlaanderen als welvarende regio te handhaven door het uitbouwen van Oost-
Vlaanderen als kennis- en logistieke topregio. 
  
Internationale relaties 
Europa is een belangrijke hefboom om de welvaart en het welzijn van de Oost-
Vlaming te vergroten. Het verheugd ons dat het provinciebestuur dit snel heeft 
ingezien. De deelname aan de diverse Europese gebiedsgerichte en veelal 
grensoverschrijdende programma’s moet een belangrijke doelstelling blijven. 
In de internationale samenwerking buiten het kader van de EU vervullen we reeds  
een bescheiden maar toch interessante rol en dit met een economische finaliteit. In 
die geest was er onze deelname aan de wereldtentoonstelling 2010 in Shangai.  
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Onderwijs 
Het verder zetten van het flankerend onderwijsbeleid blijft een beleidsdoelstelling. 
Los van het debat of onderwijs een provinciale taak is, blijven we inzetten op 
kwaliteitsonderwijs met een volgehouden inspanning om de kosten beheersbaar te 
houden. Het bevorderen van samenwerking tussen de verschillende onderwijsnetten 
is een zinvolle optie. Misschien moeten we, met het groenboek als schaduw, eens 
nadenken of een soort “associatie” tussen het stads (gemeentelijk) en provinciaal 
onderwijs een mogelijke optie kan zijn. 
 
Recreatiedomeinen 
Mijn fractie onderschrijft de vooropgestelde doelstellingen voor de 
recreatiedomeinen: 
- aandacht voor de aanwezige natuurwaarden 
- communicatie inspanningen om de naambekendheid van onze domeinen te -
vergroten 
- het bevorderen van de sociale tewerkstelling. 
 
Mobiliteit 
Promotie van het fietsen is de centrale klemtoon in het beleid voor 2011. Ik mag 
hierbij nog eens verwijzen naar de tussenkomst van collega Luc Maes met het 
voorstel om een toegankelijk geautomatiseerd systeem te ontwikkelen om fietsen 
binnen een stad te gebruiken en op een andere plaats af te leveren en in deze een 
basisstandaard aan de O-Vl steden en gemeenten aan te bieden.  
Het gebruik van duurzame alternatieven t.o.v. de wagen in het woon-werkverkeer 
bewerkstelligen is eveneens een belangrijk actiepunt.  
Ook al staan we wat betreft het openbaar vervoer aan de zijlijn, toch lijkt het mij 
zinvol om een grotere betrokkenheid na te streven bij het ontwikkelen van een 
toekomstgericht openbaar vervoersnetwerk in onze provincie. 
 
Energie 
Vooral het terugdringen van het energieverbruik in eigen provinciale gebouwen vormt 
een grote uitdaging. 
Het sensibiliseren van de Oost-Vlaamse burgers is een beleidsdoelstelling voor 
2011. Graag wat meer toelichting over de vooropgestelde subsidiëring van lokale 
initiatieven rond duurzame energie.  
De windenergie blijft evenzeer een aandachtspunt.  
 
Cultuur 
Voor 2010 werden in de kunst- en cultuursector verschillende waardevolle initiatieven 
geconsolideerd en verder ontwikkeld, ook zijn er een aantal nieuwe initiatieven.  
In 2011 wordt geïnvesteerd in een “transversale cel cultuur”. Ze werkt ondersteunend 
en coördinerend, maar ook voor deels uitvoering van projecten, zoals transversale 
opdrachten o.a. voor depotbeleid. Is dit voldoende doordacht? Zijn alle actoren erbij 
betrokken? Wordt er rekening gehouden met kansen tot conflicten? Welke rol wordt 



6 
 

het provinciaal erfgoedcentrum (PEC – wat een naam!) toegekend binnen de 
regiefunctie van de provincies in het depotbeleid? Tijdens het cultuurdebat zullen we 
hier verder op ingaan.  
 
Leefmilieu 
De sector leefmilieu is bij uitstek een oefening in het zoeken naar evenwicht. 
De zorg voor het ecologische aspect, maar ook met een oog op de verdere 
maatschappelijke ontwikkelingen. Soms primeert de natuur, soms het economisch 
aspect en vaak het compromis van beiden. 
Bij de geformuleerde strategische doelstellingen staan daartoe interessante 
uitgangspunten. 
 
Sport 
O-Vl en Gent promoten als ideale uitvalsbasis ter voorbereiding van de Olympische 
Spelen en Paralympics van 2012 lijkt ons een belangrijke beleidsoptie voor het 
komende jaar.  
Onder het motto ‘Fit en Gezond’ investeert de provincie in het promoten van sport- 
en bewegingsactiviteiten, het bieden van logistieke –kwalitatieve en financiële 
ondersteuning aan sportorganisaties en het investeren in sportinfrastructuur. De 
provincie heeft reeds een belangrijke sportinfrastructuur ten dienste van de Oost-
Vlaming. Wij zijn dus goed op weg om van Oost-Vlaanderen dé sportprovincie te 
maken.  
Door de golfsport heeft het domein Puyenbroeck een grotere naambekendheid 
gekregen. De ontwikkeling van de golfsport in Puyenbroeck is een onverhoopt 
succes. Het is een ongelofelijke bijdrage tot de democratisering van deze sport. De 
vraag dreigt evenwel groter te worden dan het aanbod. Wellicht moet nu reeds 
worden nagedacht over een mogelijke uitbreiding van het golfterrein.  
 
Welzijn en gezondheid 
Het bevorderen van een actieve en gelijkwaardige maatschappelijke participatie, een 
gezondere samenleving en een toegankelijkere en meer aangepaste hulpverlening is 
een nobele beleidsdoelstelling in de sector welzijn en gezondheid. Een intermediaire 
invulling ervan is evenwel niet zo van zelfsprekend.  
Welzijn is bij uitstek een sector met subsidieverstrekking aan diverse initiatiefnemers. 
Hierbij worden vier opties vooropgesteld:  
-engagementen waar de provincie zich als “streekbestuur” engageert 
- het geven van gerichte impulsen 
- het stimuleren en ondersteunen van netwerking 
- het bijdragen tot de sociale planning.  
Voor het Zorgcentrum Lemberge steunen wij een oplossing die een solide beheer 
waarborgt zowel voor de residenten als voor het personeel, maar die het 
pluralistische karakter van deze instelling behoudt en verzekert. 
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Toerisme  
De ontwikkeling van duurzame wandelnetwerken op basis van knooppunten, zoals 
bij de fietsnetwerken, is een goede zaak voor de toeristische promotie van onze 
provincie.  
Op promotioneel vlak wordt de nadruk gelegd op e-marketing. Daarbij moeten we wel 
opletten dat men zich voor de promotie hiertoe niet beperkt, maar ook nog andere 
wegen blijft bewandelen. 
De extra aandacht en ondersteuning voor duurzame toepassingen in de sectoren 
agrotoerisme en cultuurtoerisme is goed, maar wat met het watertoerisme? 
Het lijkt ons aangewezen meer inzicht te krijgen in de werking van de vzw Toerisme 
O-Vl, zowel in de commissie als in de raad.  
 
Personeel 
De implementatie van het dit jaar nieuw ingevoerde organogram wordt in 2011 verder 
gezet. Daarnaast zal het nieuwe evaluatiesysteem in voege treden.  
Ook blijft er de aandacht voor sociale tewerkstelling. Het zijn beleidsaspecten waar 
we achter staan.  
De realisatie van de 2de pensioenpijler voor het contractueel personeel is een goede 
en rechtvaardige beslissing.  
 
 
 
Voorzitter, Collegae,  
 
Samenvattend kunnen we stellen dat wij een gezond financieel beleid voeren 
met een lage fiscale druk en een effectieve uitgavenbeheersing. 
 
We voeren een sterk beleid, met liberale accenten: 
Het bevorderen van de economie en de tewerkstelling in een gezond evenwicht met 
de ecologie, het uitbouwen van onze provincie tot topregio van kennis, logistiek en 
innovatie. Een sportprovincie waar het fietsen en wandelen gepromoot worden, met 
het oog op de Europese en internationale uitdagingen. 
 
 
 
Er blijft dan het debat over de ‘Interne Vlaamse Staatsorganisatie’ en de precaire 
status van het provinciale bestuursniveau daarbij. 
 
Het “groenboek” lijkt eerder op een spelletje “provinciepesten”. Afschaffen, maar toch 
een beetje behouden, zonder eigen middelen, met gesloten en beperkte taakstelling, 
enkel nog grondgebonden bevoegdheden…. 
De uitgangspunten waren: een efficiënter, transparanter, minder bureaucratisch, 
minder duur overheidsbeleid, nog slechts twee beslissingsniveaus en de toepassing 
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van het subsidiariteitprincipe, en wat we zelf geïntroduceerd hebben het wegwerken 
van de zogenaamde “verrommeling” op het intermediaire niveau.  
Inderdaad zo een 590 organen, instellingen, raden e.a. bewegen zich in het 
intermediaire planetarium. Wordt dit alles opgelost door het terugdringen van de 
provincies? Het lijkt er op neer te komen. 
Het “groenboek” biedt geen coherent antwoord op de gestelde problemen.  
Het lokale bestuur versterken lijkt niemand te willen betwisten. Maar hoe? Door 
vrijwillige fusies? Met verdere intergemeentelijke samenwerking? Het onderbrengen 
van steden en gemeenten in regio’s? Dus toch bovenlokale taakinvulling? Maar wie 
wordt daar beleidsmatig voor verantwoordelijk?  
 
In elk land vind je “intermediaire” besturen. Van louter administratief tot democratisch 
politieke instellingen. Bij ons zijn dat sinds het ontstaan van dit land de provincies. 
Weliswaar is er een permanente haat-liefdeverhouding.  
Aanvankelijk waren de provincies een bedreiging voor de jonge staat België. Snel 
werden ze ingekapseld in een Belgisch bestel en werden de gouverneurs de 
Belgische gezanten. Later werd gedacht aan een regionaal-economische 
deconcentratie o.a. naar de provincies. Wanneer het ruimere autonomie streven van 
de gemeenschappen en gewesten opgang maakt, worden de provincies beschouwd 
als “neo-Belgische” instellingen. De unitaristen opteren voor provinciaal federalisme 
als een mogelijk alternatief. Naarmate de vorming van deelstaten vordert, worden de 
provincies verder in vraag gesteld.  
In Vlaanderen als een sta-in-de-weg van het centrale Vlaamse bestuur, dat behept is 
om zo veel mogelijk ook op het lokale beleid te wegen.  
Voor de grote steden een sta-in-de-weg voor hun expansie. 
Zijn we dus alleen nog bondgenoten voor de kleinere gemeenten?  
 
Er zijn momenteel twee grote stromingen. Een eerste wil de provincies eigenlijk weg 
of wil ze in een strak keurslijf steken. Anderen zien er een verlengstuk in voor het 
lokale beleid. Hiertoe behoren vooral de “groot-stedenaars”.  
Ze willen de provincies vervangen door regiobesturen en deze laten besturen door 
lokale mandatarissen die aldus dan ook aan bovenlokale taakbehartiging zullen 
doen. Een regioscreening moet meer duidelijkheid brengen over het aspect 
bovenlokale taken. En kiest men dan voor 24 bovenlokale besturen i.p.v. nu 5. 
De provinciale decretale opdrachten zijn nochtans duidelijk: bovenlokaal, 
gebiedsgericht en ondersteunend.  
Waarom zouden morgen deze opdrachten achterhaald zijn? Waarom zouden ze 
moeten toevertrouwd worden aan regiobesturen of 24 miniprovincies?  
Vanuit de decretale opdrachten zijn de provincies goed geplaatst om een 
doeltreffend antwoord te geven op de problemen die in het groenboek worden 
gesteld. Bovendien zijn het politiek democratische instellingen. 
 



9 
 

De oefening is blijkbaar te eenvoudig: laat Vlaanderen eerst nadenken over haar 
kerntaken. Breng wat lokaal is bij de gemeenten en breng de bovenlokale taken, ook 
de gedeconcentreerde onder bij de provincies.  
Politie, brandweer, afvalverwerking, ziekenhuis- en zorgregio’s, de invulling van het 
openbaar vervoer… om er slechts enkele te noemen zijn taakvervullingen naar de 
burger toe die het best thuishoren op het bovenlokale beleidsniveau. 
 
Laten we dat in de komende tijd aan de burgers duidelijk maken. Laat ons duidelijk 
maken aan het middenveld dat er een ernstige verschraling dreigt. En als bepaalde 
taken ons zouden ontnomen worden, dan moeten we nu reeds consequent handelen 
en onze geplande investeringen in vraag durven stellen.  
 
Ik ben het volkomen eens met eerste gedeputeerde Vercamer als hij stelt dat de 
groen-witboek uitvoering geen doeltreffend antwoord biedt aan de gestelde 
problemen en meer nog dat het i.p.v. minder meer geld zal kosten aan de burger. 
Een verkozen bestuur moet een open taakstelling hebben om zo zelf haar beleid en 
beleidsprioriteiten te kunnen bepalen. Het zijn de verkozen in de provincieraad die 
daarvoor verantwoordelijk zijn en verantwoording moeten afleggen aan de burger die 
hij vertegenwoordigt.   
 
Ik hoop dat de provincies niet het lot moeten ondergaan zoals het hert in deze oud-
Griekse fabel over het paard en het hert, zoals mijn collega fractieleider in de West-
Vlaamse provincieraad zijn tussenkomst over het groenboek besloot: 
 
Het paard stapte op de mens toe en zei: 
“Beste mens, ik heb een mooie weide, maar iedere dag komt daar een hert grazen.    
En als ik overdag de weide bewaak, dan komt het hert ’s nachts grazen. Ik wil dat 
hert graag een lesje leren, maar ik heb geen wapens, zodat ik het geen lesje kan 
leren.  Maar jij hebt een boog en pijlen. Wil je mij helpen, want het hert verdient het.” 
Na de uitschakeling van het hert vraagt het paard aan de mens: “Welk geschenk wil 
je nu van mij ?” 
De mens antwoordde: “Maar paard, ik heb al 2 mooie geschenken. Dit dood hert 
verschaft me voor lange tijd voedsel en ik heb nu een slaaf, die voor mijn werk zowel 
sterk als heel nuttig kan zijn. Vanaf nu ben je mijn slaaf en ik ben jouw meester.” 
Het paard zei: “Hoe dwaas heb ik mijzelf gedragen. Omwille van een klein ongemak 
ben ik in een heel grote ramp terecht gekomen!” 
 
Zo verloopt het ook met de interne staatshervorming, waarbij het hert “de provincie” 
is, “het middenveld/de regio’s” het paard en “de Vlaamse regering” de mens. 
De Vlaamse regering (de mens), acht zich gezien de verkiezingsuitslag van 2009 
bevraagd door de burger en het middenveld (het paard) om de provincie (het hert) uit 
te schakelen of toch aanzienlijk in zijn macht in te perken. In het oud-Griekse verhaal 
werken de mens en het paard samen om het hert uit te schakelen. 
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Na de uitschakeling van de provincie of inperking van haar bevoegdheden zal de 
Vlaamse overheid geen rekening meer moeten houden of toch veel minder rekening 
moeten houden met de provincies en zal diezelfde Vlaamse overheid nieuwe actoren 
gevonden hebben, namelijk de regio’s. 
De burger zou dan wel eens kunnen inzien dat hij via de Vlaamse overheid in een 
heel grote ramp zal zijn terecht gekomen met niet één bestuur per provincie, maar 
met meerdere regiobesturen per provincie. 
 
Hoe vergelding of afschaffing van het ene de vrijheid van de andere kan beperken. 
Laten we in ieder geval hopen dat we dan niet terugkeren naar een soort feodaliteit 
met een Vlaamse overheid als leenheer en regio’s, steden en gemeenten als 
leenmannen en met visitatiecommissies, die deze regio’s, steden en gemeenten 
zullen komen controleren als een soort inquisitie op zoek naar heksen. 
 
Ik hoop dat velen hierover eens nadenken.  
 
 
 
Voorzitter, Collega’s,  
Mijn fractie zal het budget en de beleidsintenties voor 2011 goedkeuren. 
 
Ik dank u voor uw aandacht.  
 
 
 
 

Johan Beke 
Fractievoorzitter Open Vld 

16 november 2010 
 
 
 
 
 


